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Rada Miejska w Krobi 
 

Protokół nr LI/2022 

 
 

LI Sesja w dniu 17 października 2022 r. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda.  

Obrady rozpoczęto 17 października 2022 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:21. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 

Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na LI sesji Rady Miejskiej w Krobi. Szanowni 

Państwo, dzisiejsza sesja odbywa się w trybie nadzwyczajnym. W dniu 12 października na 

moje ręce został skierowany wniosek o zwołanie sesji. Kieruje ten wniosek Pan Burmistrz  

w związku ze środkami, które zostały przez Gminę Krobia otrzymane ze strony Wojewody 

Wielkopolskiego.  Środki te związane są z wypłatą dodatku węglowego. W związku z tym 

dodatkiem węglowym konieczne jest przyjęcie w drodze uchwały do budżetu Gminy Krobia 

tych właśnie środków i to jest powód dzisiejszego naszego posiedzenia. Na sesji witam 

oczywiście Pana Wiceburmistrza wraz z Panem Skarbnikiem, z Panem  Naczelnikiem. Witam 

oczywiście Państwa Radnych. Witam także wszystkie osoby, które śledzą nasze dzisiejsze 

obrady. Wniosek o zwołanie sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Lech Bem 

2. Mariusz Duda 

3. Jerzy Gałęzewski 

4. Sławomir Gembiak 

5. Maciej Jakubczak 

6. Grzegorz Jesiak 

7. Patrycja Kapała 

8. Jan Mikołajczak 

9. Roman Olejniczak 

10. Izabela Pazoła 

11. Krzysztof Perdon 

12. Genowefa Skrobała 

13. Renata Szulc 

14. Marian Toporowicz 

15. Leszek Włodarczyk 

Ponadto w sesji uczestniczyli :                                                                                                                             

1.   Michał Listwoń - Zastępca Burmistrza                                                                                                       

2.   Damian Walczak - Skarbnik Gminy                                                                                                                 

3.   Zaproszeni goście.                    

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych, 

2. Przedstawienie porządku obrad, 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia na lata 2022-2030. 
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na 

rok 2022. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie.   

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady 

Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 2030. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały w sprawie 

zmiany WPF. W paragrafie 1, w uchwale Nr XL/342/2021 z 20 grudnia, nowe brzmienie 

otrzymują załączniki nr 1 i 2. Wykonanie uchwały powierza się burmistrzowi Krobi. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dokonuje się zmiany załącznika nr 1 w wyniku zmiany  

w planie dochodów i wydatków na rok 2022. Dokonuje się zmiany załącznika nr 2 w zakresie 

przedsięwzięć. Następujących przedsięwzięć: najem lokali na cele związane z obsługą 

administracyjno-finansową jednostek organizacyjnych, zwiększenie limitu na rok 2023 

łącznych nakładów oraz limitu zobowiązań, dowozu uczniów do szkół, realizacja zadań 

oświatowych oraz budowa i modernizacja dróg i chodników w gminie w zakresie 

wyzerowanie limitów na lata 2023-2025. Oczywiście zasadnicza zmiana dotyczy 

ujednolicenia treści uchwały budżetowej, co za chwilę w kolejnym punkcie naszych 

dzisiejszych obrad związanych właśnie z uchwałą w sprawie WPF. Natomiast korzystając  

z okazji porządkujmy już pewne kwestie dotyczące również prace nad budżetem na rok 2023  

w zakresie tych trzech przedsięwzięć, które Państwu przed chwilą wymieniliśmy. Jestem to  

w  pewien sposób zapowiedź kwot, które będą się znajdowały w przyszłym roku, jak również 

umożliwienie przeprowadzenia postępowań o zamówienie publiczne na tak ważne 

przedsięwzięcie jakim jest dowóz uczniów do szkół. Dalszą część uzasadnienia stanowią 

objaśnienia przejętych wartości, gdzie macie Państwo omówienie przyjętych wskaźników do 

prac nad budżetem na lata 2023-2030, zestawienie wskaźników, jak również omówienie 

poszczególnych przedsięwzięć. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panie Skarbniku. otwieram dyskusję na temat projektu uchwały. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Proszę Radny Lech Bem. 

Radny Rady Miejskiej Lech Bem: 

Mogę się Panie Burmistrzu oczywiście zwrócić do Pana Skarbnika? Dziękuję. Ja mam 

pytanie, jaki to jest procent zapotrzebowania środków na ten dodatek węglowy w Gminie 

Krobia? Te pieniądze, które do tej pory doszły. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Panie Radny, Szanowni Państwo. To zapotrzebowanie na bieżąco jest aktualizowane 

ponieważ z jednego z pierwszych zapotrzebowań ta kwota wynosiła z tego co pamiętam to 

8.000.000 zł, nawet bliżej 9.000.000. Ta pierwsza kwota, która wpłynęła, którą 

przyjmowaliście Państwo na sesji poprzedniej, pod koniec września, z tego co pamiętam 

3.200.000 zł, było to około 40% zapotrzebowania. Dzisiaj przyjmujemy o czym za chwilę  

w uchwale budżetowej kwotę 1.300.000. Więc myślę, że przekraczamy dzisiaj 50% tego 

pierwotnego zapotrzebowania. Natomiast proszę zwrócić uwagę, że zmieniły się  

w międzyczasie przepisy i nie wszystkie wnioski, które pierwotnie były złożone i na które 

złożyliśmy zapotrzebowanie, OPS oczywiście i Pani Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, bo to też jest istotne, oni są bezpośrednim realizatorem tego zadania, nie 

wszystkie z tych wniosków są wnioskami kwalifikowanymi. Ze względu na pewne 

ograniczenia, które w międzyczasie nastąpiły, jak Państwo wiecie jeden wniosek na jeden 

adres. Dlatego ta aktualizacja występuje. Natomiast te pierwsze środki, które przyjmowaliście 
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Państwo na sesji pod koniec września, one dotyczyły tego naboru początkowego jeszcze  

z miesiąca sierpnia. Ta transza, którą dzisiaj będziecie Państwo przyjmować i w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, o czym teraz i uchwale budżetowej, o czym za chwilę, to już są 

wnioski, które spływały w miesiącu wrześniu. Nie wszystkie, ale to część tych wniosków. 

Osoby które, składały wnioski w miesiącu wrześniu, przynajmniej w początkowej fazie tego 

miesiąca, będą mogły liczyć w najbliższych dniach na wypłatę. I stąd między innymi 

zwołanie tej sesji, aby ci mieszkańcy nie musieli czekać do przyszłego tygodnia i do 

kolejnych zmiany w budżecie. Więc reasumując jest to na pewno ponad 50%, bliżej 60%. Ale 

mówię, ten mianownik można powiedzieć cały czas się zmienia, bo to zapotrzebowanie 

również ulega aktualizacji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa. Nie widzę. 

Głosowano Uchwałę Nr LI/429/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 17 października 

2022 r. w sprawie: zmiany Uchwały Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia                          

20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia 

na lata 2022 – 2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 

Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, 

Krzysztof Perdon, Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 

Włodarczyk 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Krobia na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Szanowni Państwo skupię się na treści uzasadnienia, ponieważ w uchwale budżetowej mamy 

kwoty, które są omówione właśnie w uzasadnieniu. Oprócz zmiany tej najistotniejszej, która 

to zmiana jest przedmiotem zasadniczym dzisiejszej sesji, czyli zwiększenie środków na 

wypłatę dodatków węglowych i obsługę tego zadania w kwocie 1.307.921 zł, dokonujemy 

również zwiększenia dotacji w dziale 010 w kwocie 446.0,8,05 zł. W późnych godzinach 

popołudniowych w piątek otrzymaliśmy informację o zwiększeniu tej dotacji. Dotacja 

dotyczy wypłaty zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. 

Dwukrotnie w ciągu roku dostajemy po wcześniejszym naborze te środki. One są wypłacane 

rolnikom po okazaniu dokumentów w postaci faktur na zakup do oleju napędowego w ramach 

limitów wskazanych we wniosku. W załączniku nr 2, czyli w wydatkach, dokonujemy 

zwiększenia o tą samą kwotę na wypłatę zwrotu podatku akcyzowego oraz obsługę zadania. 

Dokonujemy zmniejszenie środków na dietach dla sołtysów, opłatach komorniczych, 

wydatkach promocyjnych. Dokonujemy zwiększenia na usługi związane z lokalizacją sprzętu  

i przeglądami sprzętu ppoż. Dokonujemy zmniejszenia rezerwy inwestycyjnej o 30.000 zł. 

Przeznaczenie ze zmniejszenia tej rezerwy inwestycyjnej jest następujące: 20.000 zł w dziale 

900 na nowe zadanie na modernizację instalacji centralnego ogrzewania, wymianę pieca  

w lokalu zajmowanym na potrzeby remizy strażackiej w Krobi w ramach optymalizacji 

zużycia gazu w budynkach użyteczności publicznej. Jest tam stary piec, który jest 

energochłonny. Też pewna awaryjność tego sprzętu, dlatego pojawiła się możliwość, aby 

jeszcze przed sezonem grzewczym dokonać wymiany tego pieca z bezpośrednim również 

oprzyrządowaniem. Drugie zwiększenie z tej rezerwy inwestycyjnej, czyli 10.000 zł to jest na 

zadanie, które już drugi, albo trzeci rok jest wpisane w uchwale budżetowej i w końcu 

chcemy to zadanie zrealizować, również ze wsparciem środków zewnętrznych. Chodzi o 



4 

 

zmianę sposobu ogrzewania w budynku świetlicy wiejskiej w Gogolewie. Tam będzie 

zakładany system paneli fotowoltaicznych i nowy system ogrzewania. Po dwukrotnym 

postępowaniu może nie przetargowym, ale postępowaniu  w trybie zapytania ofertowego.  

Brakuje nam kilka tysięcy złotych i uznajemy za zasadne zwiększenie środków na tym 

zadaniu inwestycyjnym o 10.000 zł. Kolejne zmiany, które dotyczą uchwały budżetowej w 

dziale 801, to przeniesienie środków w ramach klasyfikacji budżetowej w szkołach w Krobi, 

w Pudliszkach oraz w Starej Krobi oraz w Przedszkolu Samorządowym w Krobi, w tym 

między innymi na wydatki na PFRON, na umowy cywilnoprawne, szkolenia, dokształcanie 

nauczycieli oraz Projekt Nauka poprzez Doświadczenie i Eksperymentowanie. W dziale 850 i 

853 dokonujemy zmian wynikających z przyznanej kwoty dotacji, właśnie ze środków covid 

na wypłatę drugiej części dodatków węglowych i obsługę zadania. Również jest zmiana 

klasyfikacji budżetowej dotycząca pierwszej transzy. Mieliśmy w dziale 852, po interpretacji 

z Regionalnej Izby Obrachunkowej wskazano nam, że powinny to być środki planowane i 

realizowane w ramach działu 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej. W 

oddziale 900, Państwu już mówiłem jeśli chodzi o zwiększenie na nowe zadanie 

inwestycyjne. Również mówiłem o zmianie w zakresie działu 921, czyli o zmianie sposobu 

ogrzewania w świetlicy w Gogolewie. Jeszcze tylko jedna uwaga tutaj, mówiliśmy o tych 

transzach na dodatek węglowy. Proszę zwrócić uwagę, że to zapotrzebowanie, które składa 

Ośrodek Pomocy Społecznej dotyczy i wniosków, które już wpłynęły i ewentualnie 

przyszłych wniosków, bo termin składania wniosków przez mieszkańców jest do końca 

listopada. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Dziękuję Panie Skarbniku. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać pytanie. Proszę 

bardzo Radna Genowefa Skrobała. 

Radna Rady Miejskiej Genowefa Skrobała: 

Wysoka Rado. Ja Panie Skarbniku chciałam zapytać jeśli chodzi o Gogolewo o panele 

fotowoltaiczne i klimatyzatory, to mamy dofinansowanie z Gościnnej Wielkopolski? Tak?    

Zastępca Burmistrza Michał Listwoń: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Tak mamy tam dofinansowanie w ramach Lokalnej 

Grupy Działania. Co prawda jeszcze cały czas trwa weryfikacja tego wniosku na poziomie 

Urzędu Marszałkowskiego, no ale jesteśmy dobrej myśli, że to dofinansowanie zostanie 

potwierdzone. Sam projekt obejmuje pobudowanie instalacji fotowoltaicznej dosyć dużej 

mocy do 25 kilowatopików oraz również klimatyzatorów, ale o podwójnej funkcji, takiej 

grzewczo-chłodzącej. Czyli również klimatyzatory będą pełniły funkcję dogrzewania 

pomieszczeń i będą doprofilowane, aby również w tych sytuacjach, kiedy świetlica nie 

funkcjonuje można było tą minimalną temperaturę około 8-10 stopni na plusie zapewnić. 

Dofinansowanie to jest około 50%.  

Radna Rady Miejskiej Genowefa Skrobała: 

Dofinansowanie jest z Gościnnej Wielkopolski? 

Zastępca Burmistrza Michał Listwoń: 

Tak dofinansowanie jest w ramach Lokalnej Grupy Działania. Dofinansowanie jest z PROW-

u, zarządza PROWE-m Lokalna Grupa Działania, natomiast ostatecznej weryfikacji, rozliczeń 

dokonuje Urząd Marszałkowski. Dlatego podwójny system oceny i weryfikacji. Raz na 

poziomie Lokalnej Grupy Działania w Pępowie Gościnna Wielkopolska, a drugi raz na 

poziomie Urzędu Marszałkowskiego.  

Radna Rady Miejskiej Genowefa Skrobała: 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 

Czy ktoś z Państwa Radnych chce jeszcze zadać pytanie dotyczące projektu uchwały? Nie 

widzę. 
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Głosowano Uchwałę Nr LI/430/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 17 października 

2022 r.  w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2022. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy Gałęzewski, Sławomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 

Grzegorz Jesiak, Patrycja Kapała, Jan Mikołajczak, Roman Olejniczak, Izabela Pazoła, 

Krzysztof Perdon, Genowefa Skrobała, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 

Włodarczyk 

 

5. Wolne głosy i wnioski. 

Nie zgłoszono. 

 

6. Zakończenie. 

Dziękuję wszystkim osobom, które przygotowały dzisiejszą sesję. Dziękuję Państwu Radnym 

za podjęte dzisiaj uchwały. Zamykam LI sesję Rady Miejskiej  

w Krobi. Dziękuję bardzo.    

 


